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Faste medlemmer som møtte: 

Namn Funksjon Representerer 
Morten Helland Ordførar KRF 

Ragnfrid Sønstabø Varaordførar H 

Birgit Sønstabø Esperø Medlem KRF 

Karsten Sigve Fylkesnes Medlem KRF 

Sigrid Ådnanes Tolås Medlem KRF 

Marita Ådnanes Medlem KRF 

Jørgen Søvold Medlem H 

Signe Lund Jansen Medlem H 

Christer Agasøster Medlem H 

Anne T. Johannessen Medlem FRP 

Georg Lønning Medlem FRP 

Thomas Kråkevik-Liaøy Medlem AP 

Mari Pedersen Totland Medlem AP 

Sverre Hagerup Sørensen Medlem AP 

Eline Kolbjørnsen Medlem AP 

Joar Nesse Medlem INP 

Jan Atle Haugland Medlem INP 

Hans Eidesvik Medlem INP 

Bjørn Asle Teige Medlem SP 

Unni Seim Medlem SV 

Heidi Grindheim Nimoson Medlem K 

Utval: Kommunestyret 
Møtestad: Kommunestyresalen, Rådhuset 
Tidspunkt: 09.12.2024 , kl. 16:00 

Faste medlemmer som ikkje møtte: 

Namn Funksjon Representerer 
Frode Urangsæter Medlem FRP 
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Varamedlemmer som møtte: 

Namn Møtte for Representerer 
Vegard Enerstvedt Rune Kvernenes H 

Lena Olsen Sonja Helle Sele H 

Elisabeth Urangsæter Frode Urangsæter FRP 

Steinar Steinsund Marianne Steinsvåg Tollaksvik FRP 

Andreas Steinsvåg Stautland Bente Spissøy (INP) INP 

Leif Christian Andersen Sammy Olsen SP 

 

Frå administrasjonen møtte: 

Namn Stilling 

Kjetil Aga Gjøsæter kommunedirektør 

Bente M. Sæverud   sekretær 

  

Sammy Olsen Medlem SP 

Sonja Hellen Sele Medlem H 

Marianne Steinsvåg Tollaksvik Medlem FRP 

Rune Kvernenes Medlem H 

Bente Spissøy Medlem INP 
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OT 9/24 Open talarstol 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
Ingen. 

 

GK 8/24 Godkjenningssak 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
Møteinnkalling: Godkjent 

Sakliste: Godkjent 

Møteprotokoll frå møte 02.12.2024: Godkjent 

 

OS 8/24 Orienteringssak 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

A. Personal og HMS:    
Rapport for drift og sjukefråvær per utløpet av november er venta siste veka før juleferien. Me tar sikte 
på gjennomgang med ordførar og utsending til gruppeleiarane før julehelga startar . 

HMS tema i desember er brannvern. Desember er høgtid for brannar. I kampanjen tilrår me alle å 
gjennomføre ei brannøving heime, kor ein testar røykvarslarar, testar varsling av alle i heimen, lærer 
seg plassering og bruk av sløkkjeutstyr og bestemmer ein møteplass. Dette er ei god tilråding, som eg 
håpar med dette også andre enn dei tilsette i kommunen vil ta til seg.   

    
B. Økonomi    
Status vil følgje av den nemnde driftsrapporten.  

 
Skatt og inntektsutjamning:  



 

 

Skatteinngangen ved utgangen av oktober viser ein lokal vekst på berre 5,7%. Veksten har ein nedgong 
frå førre månad (6,6%). Budsjettert skattevekst for 2024 er 7%.  

Skatteveksten i landet er for same periode berre på 1,6%. Nedgongen i november åleine var på 7,3% på 
landsbasis. Dette får stor verknad for kommunen sine inntekter frå inntektsutjamningsordninga.  

Dersom skatteinngangen i desember 2024 blir tilsvarande som desember 2023 vil prognosen vår for 
inntekter frå skatt og inntektsutjamningsordninga bli om lag 15 millionar lågare enn budsjettert.  

Dei 9,5 millionane me fekk i starten av november er følgeleg ikkje tilstrekkeleg til å dekke 
inntektsfallet.    

Tabell blir oppdatert straks tal for inntektsutjamning ligg føre.  

 
Tabell 1 Samla skatt og inntektsutjamning 

 

  
Tabell 2 Skatteinntekter pr oktober inntektsutjamning pr oktober 



 

 

 
             
  
C. Drift – stikkord   
Stab:           
Oppvekst:          
Helse:              
Samfunn: KPS er ute på høyring fram til 27. Desember. Bømlo ungdomsråd skal jobbe med innspel til 
KPS i sitt møte seinare i veka.         
  
D. Investeringar    



 

 

Uforandra.  
   
E. Generelt      
Eigarane Vestland fylke og Bømlo kommune har siste månad hatt møte med Moster amfi AS og Moster 
2024 AS. 

Moster amfi AS har varsla underskot i drifta for 2024. Kr 83.000 av underskotet er relatert til 
gjennomføringa av jubileet (manglande einigheit mellom Moster amfi og Moster 2024 om ansvar for 
kostnad). Selskapet ber eigarane om bistand til å løyse inn dette beløpet.  

Moster 2024 AS er planlagt avvikla 31.desember 2024. I møtet med eigarane 3.desember 2024 varsla 
dei underskot på inntil kr 329.000,-. Selskapet har bedt om at eigarane yt ekstraordinært tilskot for å 
dekke underskotet, slik at selskapet kan bli avvikla som eit «null-bo».  

Administrasjonen vil ha dialog med VLFK om korleis me best skal løyse dette, men innstiller på at 
beløpa blir dekka med ein halvpart på kvar eigar. Det bes om tilbakemelding frå kommunestyret om ein 
ikkje delar denne oppfatninga og administrasjonen skal jobbe mot ei anna løysing.  

 

ME 36/24 Vedtak - Lovlegkontroll - Bømlo kommunestyre sitt 
vedtak i sak PS 38/24 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
Tatt til orientering. 

 

PS 99/24 Forskrift om godtgjersle til kommunale folkevalde i 
Bømlo kommune, Vestland 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
  

1.Kommunestyret i Bømlo kommune vedtek «Forskrift om godtgjersle til kommunale 
folkevalde i Bømlo kommune, Vestland». 

  

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:
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Habilitetsvurdering: 
Ragnfrid Sønstabø (H) ba utvalget om å ta en habilitetsvurdering ved behandling av saken, med 
følgende begrunnelse: "Ber om habilitetsvurdering då saka gjeld endring i godtgjersle til vararordførar" , 
ho gjekk frå under behandling av habilitet. 

Habilitetsvurdering: 
Kommunestyret gjekk samrøystes inn for at Ragnfrid Sønstabø (H) var inhabil etter Kommunelova § 
11.10, Forvaltingslova § 6 andre ledd. 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1.Kommunestyret i Bømlo kommune vedtek «Forskrift om godtgjersle til kommunale folkevalde i Bømlo 
kommune, Vestland». 

 
For forslaget stemte 26: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Signe 
Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Birgit 
Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid 
Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV), Hans 
Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

  

1.Kommunestyret i Bømlo kommune vedtek «Forskrift om godtgjersle til kommunale folkevalde i Bømlo 
kommune, Vestland». 

 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

PS 100/24 Kommunal støtte til Hordfast AS 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
  

Bømlo kommunestyre avslår Hordfast sin søknad om driftsstøtte. Bømlo kommune kan ikkje pr. 
i dag forplikta seg til eit årleg bidrag på kr. 50.000. 
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A/B votering 

  

1) 

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Bømlo kommunestyre avslår Hordfast sin søknad om driftsstøtte. Bømlo kommune kan ikkje pr. i dag 
forplikta seg til eit årleg bidrag på kr. 50.000. 

 
Dette ble satt opp mot: 
 
2) 

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 

Saka vert handsama i budsjettet for 2025 

For forslag 2 stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen (AP), Thomas Kråkevik-
Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), 
Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Morten Helland (KrF) 
Dermed ble forslag 2 vedtatt. 
  

 

Innstilling: 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Formannskapet innstiller slik ovenfor kommunestyret: 

Saka vert handsama i budsjettet for 2025 
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Formannskapet 14.11.2024 
  

Innstilling: 
Formannskapet innstiller slik ovenfor kommunestyret: 
Saka vert handsama i budsjettet for 2025 

  

For forslaget stemte 25: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid 
Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Hans Eidesvik (Uavh), 
Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 2: Heidi. Nimoson (K), Unni Seim (SV) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 
  

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

Saka vert handsama i budsjettet for 2025 

 

PS 101/24 Garanti for låneopptak NOK 50 000 000 - Bømlo 
Vatn og Avløpsselskap AS 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
1.Bømlo kommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Bømlo Vatn og Avløpsselskap 

AS tek opp til investeringar i utbygging av leidningsnett for vassforsyning og avlaup i 2025.  

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

2.Garantien gjeld for hovudstolen til lånet maksimum kr 50 000 000 med tillegg av 10% av den til ei 
kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av påløpne renter og omkostningar. Kommunen sitt 
maksimale garantiansvar kan ikkje overstige 50 000 000 kroner + 10%.  

3.Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet og opphøyrer etter 38 år med 
tillegg av inntil 2 år. 

4.Garantien skal godkjennast av Statsforvaltaren før den er gjeldande, jfr. Kommunelova §14- 19. 
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Avstemning: 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Bømlo kommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Bømlo Vatn og 
Avløpsselskap AS tek opp til investeringar i utbygging av leidningsnett for vassforsyning og 
avlaup i 2025. 

2. Garantien gjeld for hovudstolen til lånet maksimum kr 50 000 000 med tillegg av 10% av den til 
ei kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av påløpne renter og omkostningar. Kommunen sitt 
maksimale garantiansvar kan ikkje overstige 50 000 000 kroner + 10%. 

3. Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet og opphøyrer etter 38 år med 
tillegg av inntil 2 år. 

4. Garantien skal godkjennast av Statsforvaltaren før den er gjeldande, jfr. Kommunelova §14- 19. 

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

1. Bømlo kommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Bømlo Vatn og 
Avløpsselskap AS tek opp til investeringar i utbygging av leidningsnett for vassforsyning og 
avlaup i 2025. 



 

 

2. Garantien gjeld for hovudstolen til lånet maksimum kr 50 000 000 med tillegg av 10% av den til 
ei kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av påløpne renter og omkostningar. Kommunen sitt 
maksimale garantiansvar kan ikkje overstige 50 000 000 kroner + 10%. 

3. Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet og opphøyrer etter 38 år med 
tillegg av inntil 2 år. 

4. Garantien skal godkjennast av Statsforvaltaren før den er gjeldande, jfr. Kommunelova §14- 19. 
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Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

1. Bømlo kommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Bømlo Vatn og 
Avløpsselskap AS tek opp til investeringar i utbygging av leidningsnett for vassforsyning og 
avlaup i 2025. 

2. Garantien gjeld for hovudstolen til lånet maksimum kr 50 000 000 med tillegg av 10% av den til 
ei kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av påløpne renter og omkostningar. Kommunen sitt 
maksimale garantiansvar kan ikkje overstige 50 000 000 kroner + 10%. 

3. Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet og opphøyrer etter 38 år med 
tillegg av inntil 2 år. 

4. Garantien skal godkjennast av Statsforvaltaren før den er gjeldande, jfr. Kommunelova §14- 19. 

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 



 

 

1. Bømlo kommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Bømlo Vatn og 
Avløpsselskap AS tek opp til investeringar i utbygging av leidningsnett for vassforsyning og 
avlaup i 2025. 

2. Garantien gjeld for hovudstolen til lånet maksimum kr 50 000 000 med tillegg av 10% av den til 
ei kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av påløpne renter og omkostningar. Kommunen sitt 
maksimale garantiansvar kan ikkje overstige 50 000 000 kroner + 10%. 

3. Garantiansvaret vert redusert i takt med nedbetalinga av lånet og opphøyrer etter 38 år med 
tillegg av inntil 2 år. 

4. Garantien skal godkjennast av Statsforvaltaren før den er gjeldande, jfr. Kommunelova §14- 
19.edt 

 

PS 102/24 Gebyr for vatn og avlaup 2025 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
1.Kommunestyret vedtek å auke abonnementsgebyr for vatn og avlaup med 200 kr (ekskl.mva) 
2.Gebyr for vatn og avlaup for hus og hytter vert uendra 
3.Gebyr (utan vassmålar) for industri/landbruk/offentleg vert auka med 23% 
4.Gebyr for målt mengde vatn vert auka med 4 kr/m3 og gebyr for målt mengde avlaup vert auka med 1 

kr/m3 
5.Tilknytingsgebyra for vatn og avlaup vert haldne uendra  
6.Leigeprisar for vassmålar vert haldne uendra  
7.Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 

vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 
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Avstemning: 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å auke abonnementsgebyr for vatn og avlaup med 200 kr (ekskl.mva) 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

2. Gebyr for vatn og avlaup for hus og hytter vert uendra 

3. Gebyr (utan vassmålar) for industri/landbruk/offentleg vert auka med 23% 

4. Gebyr for målt mengde vatn vert auka med 4 kr/m3 og gebyr for målt mengde avlaup vert auka 
med 1 kr/m3 

5. Tilknytingsgebyra for vatn og avlaup vert haldne uendra 

6. Leigeprisar for vassmålar vert haldne uendra 

7. Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 
vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

1. Kommunestyret vedtek å auke abonnementsgebyr for vatn og avlaup med 200 kr (ekskl.mva) 

2. Gebyr for vatn og avlaup for hus og hytter vert uendra 

3. Gebyr (utan vassmålar) for industri/landbruk/offentleg vert auka med 23% 

4. Gebyr for målt mengde vatn vert auka med 4 kr/m3 og gebyr for målt mengde avlaup vert auka 
med 1 kr/m3 

5. Tilknytingsgebyra for vatn og avlaup vert haldne uendra 

6. Leigeprisar for vassmålar vert haldne uendra 

7. Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 
vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 
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Bjørn Asle Teige (Senterpartiet) fremmet følgende endringsforslag: 



 

 

  

Endring i punkt3 

Landbruk utgår frå denne posten om auke på 23% 

  

Ny 3b 

Auke i gebyr for Landbruk settes til 5% 

 
For forslaget stemte 11: Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning (Frp), 
Steinar Steinsund (Frp), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Bjørn Asle Teige (Sp), 
Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 16: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten 
Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Unni Seim (SV) 
Dermed ble endringsforslag ikke vedtatt. 
  

  

Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

1. Kommunestyret vedtek å auke abonnementsgebyr for vatn og avlaup med 200 kr (ekskl.mva) 

2. Gebyr for vatn og avlaup for hus og hytter vert uendra 

3. Gebyr (utan vassmålar) for industri/landbruk/offentleg vert auka med 23% 

4. Gebyr for målt mengde vatn vert auka med 4 kr/m3 og gebyr for målt mengde avlaup vert auka 
med 1 kr/m3 

5. Tilknytingsgebyra for vatn og avlaup vert haldne uendra 

6. Leigeprisar for vassmålar vert haldne uendra 

7. Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 
vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 

 
For forslaget stemte 24: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 



 

 

Ragnfrid Sønstabø (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Birgit Sønstabø Esperø 
(KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), 
Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), 
Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 3: Signe Lund Jansen (H), Heidi. Nimoson (K), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slik vedtak: 

1. Kommunestyret vedtek å auke abonnementsgebyr for vatn og avlaup med 200 kr (ekskl.mva) 

2. Gebyr for vatn og avlaup for hus og hytter vert uendra 

3. Gebyr (utan vassmålar) for industri/landbruk/offentleg vert auka med 23% 

4. Gebyr for målt mengde vatn vert auka med 4 kr/m3 og gebyr for målt mengde avlaup vert auka 
med 1 kr/m3 

5. Tilknytingsgebyra for vatn og avlaup vert haldne uendra 

6. Leigeprisar for vassmålar vert haldne uendra 

7. Maksimumsbeløp for uforholdsmessig høge kostnader ved pålegg om tilkopling til offentleg 
vatn/avlaup, jamfør plan- og bygningslova §27-2 vert fastsett uendra på kr.200.000,- inkl. mva. 

 

PS 103/24 Gebyr for renovasjon 2025 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
  

  

  2024 2025 2025 

Behaldar i liter 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Bioavfall 140 l 390 395 494 

Glas og metall 140 l, tømming kvar 8. veke 180 195 244 

Glas og metall 660 l, tømming kvar 8. veke 500 500 625 

Papiravfall 140 l, tømming kvar 4. veke 210 210 262,5 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Papiravfall 240 l, tømming kvar 4. veke 340 340 425 

Papiravfall 660 l, tømming kvar 4. veke 950 950 1187,5 

Restavfall 140 l, tømming kvar 2. veke 640 650 812,5 

Restavfall 240 l, tømming kvar 2. veke 1100 1115 1394 

Restavfall 370 l, tømming kvar 2. veke 1500 1520 1900 

Restavfall 660 l, tømming kvar 2. veke 2800 2840 3550 

Sekker øyer 1600 1450 1812,5 

Abonnementsgebyr hus 1010 1040 1300 

Abonnementsgebyr hytter 1180 1200 1500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre renovasjonsordningar. 

  

Saksprotokoll i Formannskapet - 21.11.2024  
 

Avstemning: 

  

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

  2024 2025 2025 

Behaldar i liter 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Bioavfall 140 l 390 395 494 

Glas og metall 140 l, tømming kvar 8. veke 180 195 244 

Glas og metall 660 l, tømming kvar 8. veke 500 500 625 

Papiravfall 140 l, tømming kvar 4. veke 210 210 262,5 

Papiravfall 240 l, tømming kvar 4. veke 340 340 425 

Papiravfall 660 l, tømming kvar 4. veke 950 950 1187,5 

Restavfall 140 l, tømming kvar 2. veke 640 650 812,5 



 

 

Restavfall 240 l, tømming kvar 2. veke 1100 1115 1394 

Restavfall 370 l, tømming kvar 2. veke 1500 1520 1900 

Restavfall 660 l, tømming kvar 2. veke 2800 2840 3550 

Sekker øyer 1600 1450 1812,5 

Abonnementsgebyr hus 1010 1040 1300 

Abonnementsgebyr hytter 1180 1200 1500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre renovasjonsordningar. 

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret:    

  2024 2025 2025 

Behaldar i liter 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Bioavfall 140 l 390 395 494 

Glas og metall 140 l, tømming kvar 8. veke 180 195 244 

Glas og metall 660 l, tømming kvar 8. veke 500 500 625 

Papiravfall 140 l, tømming kvar 4. veke 210 210 262,5 

Papiravfall 240 l, tømming kvar 4. veke 340 340 425 

Papiravfall 660 l, tømming kvar 4. veke 950 950 1187,5 

Restavfall 140 l, tømming kvar 2. veke 640 650 812,5 

Restavfall 240 l, tømming kvar 2. veke 1100 1115 1394 

Restavfall 370 l, tømming kvar 2. veke 1500 1520 1900 

Restavfall 660 l, tømming kvar 2. veke 2800 2840 3550 



 

 

Sekker øyer 1600 1450 1812,5 

Abonnementsgebyr hus 1010 1040 1300 

Abonnementsgebyr hytter 1180 1200 1500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre renovasjonsordningar. 
  

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret:   

  2024 2025 2025 

Behaldar i liter 
Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
m/mva 

Bioavfall 140 l 390 395 494 

Glas og metall 140 l, tømming kvar 8. 
veke 

180 195 244 

Glas og metall 660 l, tømming kvar 8. 
veke 

500 500 625 

Papiravfall 140 l, tømming kvar 4. veke 210 210 262,5 

Papiravfall 240 l, tømming kvar 4. veke 340 340 425 

Papiravfall 660 l, tømming kvar 4. veke 950 950 1187,5 

Restavfall 140 l, tømming kvar 2. veke 640 650 812,5 

Restavfall 240 l, tømming kvar 2. veke 1100 1115 1394 

Restavfall 370 l, tømming kvar 2. veke 1500 1520 1900 

Restavfall 660 l, tømming kvar 2. veke 2800 2840 3550 



 

 

Sekker øyer 1600 1450 1812,5 

Abonnementsgebyr hus 1010 1040 1300 

Abonnementsgebyr hytter 1180 1200 1500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre renovasjonsordningar. 
  

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak:  

  

  2024 2025 2025 

Behaldar i liter 
Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
m/mva 

Bioavfall 140 l 390 395 494 

Glas og metall 140 l, tømming kvar 8. 
veke 

180 195 244 

Glas og metall 660 l, tømming kvar 8. 
veke 

500 500 625 

Papiravfall 140 l, tømming kvar 4. veke 210 210 262,5 

Papiravfall 240 l, tømming kvar 4. veke 340 340 425 

Papiravfall 660 l, tømming kvar 4. veke 950 950 1187,5 



 

 

Restavfall 140 l, tømming kvar 2. veke 640 650 812,5 

Restavfall 240 l, tømming kvar 2. veke 1100 1115 1394 

Restavfall 370 l, tømming kvar 2. veke 1500 1520 1900 

Restavfall 660 l, tømming kvar 2. veke 2800 2840 3550 

Sekker øyer 1600 1450 1812,5 

Abonnementsgebyr hus 1010 1040 1300 

Abonnementsgebyr hytter 1180 1200 1500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre renovasjonsordningar. 
  

 

PS 104/24 Gebyr for slam 2025 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
  

  2024 2025 2025 

Tømming av slamtankar 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Tømming kvart 2 år (hus), tankvolum 0-4 m³ 750 760 950 

Tømming kvart 4 år (hytte), tankvolum 0-4 
m³ 

390 400 500 

Tømming kvart år, tankvolum 0-4 m³ 1475 1500 1875 

Felles, delt tank, tømming kvart 2 år 500 520 650 

Felles, delt tank, tømming kvart 4 år 220 200 250 

Felles, delt tank, tømming kvart år 1075 1100 1375 

Slamtank 4,1-9,5 m³, tømming kvart 2 år 870 900 1125 

Slamtank 9,6-16,5 m³, tømming kvart 2 år 2000 2025 2531,3 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart 2 år 190 200 250 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart år 380 400 500 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre typar tankar og tømmingar. Naudtømming vert fakturert direkte 
frå SIM.  

Saksprotokoll i Formannskapet - 21.11.2024  
 

Avstemning: 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:    

  

  2024 2025 2025 

Tømming av slamtankar 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Tømming kvart 2 år (hus), tankvolum 0-4 m³ 750 760 950 

Tømming kvart 4 år (hytte), tankvolum 0-4 m³ 390 400 500 

Tømming kvart år, tankvolum 0-4 m³ 1475 1500 1875 

Felles, delt tank, tømming kvart 2 år 500 520 650 

Felles, delt tank, tømming kvart 4 år 220 200 250 

Felles, delt tank, tømming kvart år 1075 1100 1375 

Slamtank 4,1-9,5 m³, tømming kvart 2 år 870 900 1125 

Slamtank 9,6-16,5 m³, tømming kvart 2 år 2000 2025 2531,3 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart 2 år 190 200 250 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart år 380 400 500 

   

SIM kan fastsetja gebyret ved andre typar tankar og tømmingar. Naudtømming vert fakturert direkte 
frå SIM. 

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 



 

 

Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

  

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

  2024 2025 2025 

Tømming av slamtankar 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

u/mva 
Gebyr i kroner 

m/mva 

Tømming kvart 2 år (hus), tankvolum 0-4 m³ 750 760 950 

Tømming kvart 4 år (hytte), tankvolum 0-4 m³ 390 400 500 

Tømming kvart år, tankvolum 0-4 m³ 1475 1500 1875 

Felles, delt tank, tømming kvart 2 år 500 520 650 

Felles, delt tank, tømming kvart 4 år 220 200 250 

Felles, delt tank, tømming kvart år 1075 1100 1375 

Slamtank 4,1-9,5 m³, tømming kvart 2 år 870 900 1125 

Slamtank 9,6-16,5 m³, tømming kvart 2 år 2000 2025 2531,3 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart 2 år 190 200 250 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart år 380 400 500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre typar tankar og tømmingar. Naudtømming vert fakturert direkte 
frå SIM. 

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

  2024 2025 2025 



 

 

Tømming av slamtankar 
Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
m/mva 

Tømming kvart 2 år (hus), tankvolum 0-4 
m³ 

750 760 950 

Tømming kvart 4 år (hytte), tankvolum 0-
4 m³ 

390 400 500 

Tømming kvart år, tankvolum 0-4 m³ 1475 1500 1875 

Felles, delt tank, tømming kvart 2 år 500 520 650 

Felles, delt tank, tømming kvart 4 år 220 200 250 

Felles, delt tank, tømming kvart år 1075 1100 1375 

Slamtank 4,1-9,5 m³, tømming kvart 2 år 870 900 1125 

Slamtank 9,6-16,5 m³, tømming kvart 2 
år 

2000 2025 2531,3 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart 2 år 190 200 250 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart år 380 400 500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre typar tankar og tømmingar. Naudtømming vert fakturert direkte 
frå SIM. 

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

  2024 2025 2025 



 

 

Tømming av slamtankar 
Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
u/mva 

Gebyr i kroner 
m/mva 

Tømming kvart 2 år (hus), tankvolum 0-4 
m³ 

750 760 950 

Tømming kvart 4 år (hytte), tankvolum 0-
4 m³ 

390 400 500 

Tømming kvart år, tankvolum 0-4 m³ 1475 1500 1875 

Felles, delt tank, tømming kvart 2 år 500 520 650 

Felles, delt tank, tømming kvart 4 år 220 200 250 

Felles, delt tank, tømming kvart år 1075 1100 1375 

Slamtank 4,1-9,5 m³, tømming kvart 2 år 870 900 1125 

Slamtank 9,6-16,5 m³, tømming kvart 2 
år 

2000 2025 2531,3 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart 2 år 190 200 250 

Slamtank > 16,5 m³, tømming kvart år 380 400 500 

  

SIM kan fastsetja gebyret ved andre typar tankar og tømmingar. Naudtømming vert fakturert direkte 
frå SIM. 

  

 

PS 105/24 Årsavgift for feiing og tilsyn 2025 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2025 vert sett til kr. 468,- pr. år. 
Dette er ei auke frå 445,60,- pr. år. Det ska ikkje leggjast mva. til denne. 

Saksprotokoll i Formannskapet - 21.11.2024  
 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Avstemning: 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2025 vert sett til kr. 468,- pr. år. Dette er 
ei auke frå 445,60,- pr. år. Det ska ikkje leggjast mva. til denne. 

  

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

  
Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2025 vert sett til kr. 468,- pr. år. 
Dette er ei auke frå 445,60,- pr. år. Det ska ikkje leggjast mva. til denne. 

  

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2025 vert sett til kr. 468,- pr. år. Dette er 
ei auke frå 445,60,- pr. år. Det ska ikkje leggjast mva. til denne. 



 

 

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

Årsavgift for feiing og tilsyn i bygningar med fyringsanlegg for 2025 vert sett til kr. 468,- pr. år. Dette er 
ei auke frå 445,60,- pr. år. Det ska ikkje leggjast mva. til denne. 

 

PS 106/24 Gebyr for tekniske tenester 2025 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2025. 

  

Saksprotokoll i Formannskapet - 21.11.2024  
 

Avstemning: 

  

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

  

Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2025. 

  

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

 
For forslaget stemte 9: Mari Pedersen Totland (AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen 
(Frp), Frode Urangsæter (Frp), Ragnfrid Sønstabø (H), Joar Nesse (INP), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Morten Helland (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 
 

Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2025. 

  

 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

Formannskapet 21.11.2024 

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

  

Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2025. 

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble innstillingen vedtatt. 
  

  

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak. 



 

 

  

Framlagt revidert gebyr vert vedteke med verknad frå 01.01.2025. 

 

PS 107/24 Årsbudsjett 2025, økonomiplan 2026-2028 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  

1.Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2025 og økonomiplan for åra 2026 – 2028 slik det ligg 
føre/med desse endringane:  

2.Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande 
budsjettramme for kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 372 000.  

3.Skattøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunale 
skattøre.   

4.Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak: 

a.I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande 
utskrivingsalternativ for eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2025: Eigedomsskatt 
på faste eigedomar i heile kommunen. 

b.Skattesatsen vert sett til 3,7 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. 
Skattesatsen vert sett til 4,0 ‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd 
grunneigedom. 

c.I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for 
eigedomsskatt for 2025 til eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som 
tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller Staten og eigedomar av historisk 
verde. Dei eigedommane som etter eigedomsskattelova § 7 har fått fritak i tidlegare 
år får fritak for eigedomsskatt i 2025. 

d.Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt 
formuesgrunnlag for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 

e.Takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 skal nyttast på alle 
eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt formuesgrunnlag. 

f.Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne 
skattevedtekter. 

g.Eigedomsskatten skal betalast i 12 terminar.  

5.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i lån til vidare utlån (startlån) jfr 
Kommunelova §14-17. Lånet er innarbeida i investeringsbudsjettet for 2025. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lånet i Husbanken.  

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

6.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 29 750 000 i lån til investeringar i bygg, anlegg 
og utstyr Jfr. Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje. 
Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet. 
Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan 
refinansierast i budsjettåret. Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte 
avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av opphavleg vedtak.  

7.Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2025.Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet 
mellom rammeområda der endringane er av budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell 
karakter.  

8.Kommunestyret vedtek å busetje 50 flyktningar i 2025 

9.Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 3 147 000 til Bømlo kulturhus KF. 
Tilskotet omfattar husleige for Kulturskulen og Biblioteket  

10.Kommunestyret vedtek å ta opp driftskreditt/likviditetslån med ei ramme på inntil 125 
mill. kr. jfr Kommunelova § 14-15. 3 . ledd.  Kommunedirektøren får fullmakt til å inngå 
avtale om driftskreditt/likviditetslån.  

11.Kommunestyret vedtek å overføre kr 9 750 000 av unytta investeringsmidlar frå 2024  til 
finansiering av nytt kjøkken ved BBH i 2025 

  

Saksprotokoll i Formannskapet - 21.11.2024  
 

Avstemning: 

  

Innstilling: 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak: 

  

1.Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2025 og økonomiplan for åra 2026 – 2028 slik det ligg 
føre/med desse endringane:  

2.Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande 
budsjettramme for kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 372 000.  



 

 

3.Skattøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunale 
skattøre.   

4.Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak: 

a.I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande 
utskrivingsalternativ for eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2025: Eigedomsskatt 
på faste eigedomar i heile kommunen. 

b.Skattesatsen vert sett til 3,7 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. 
Skattesatsen vert sett til 4,0 ‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd 
grunneigedom. 

c.I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for 
eigedomsskatt for 2025 til eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som 
tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller Staten og eigedomar av historisk 
verde. Dei eigedommane som etter eigedomsskattelova § 7 har fått fritak i tidlegare 
år får fritak for eigedomsskatt i 2025. 

d.Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt 
formuesgrunnlag for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 

e.Takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 skal nyttast på alle 
eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt formuesgrunnlag. 

f.Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne 
skattevedtekter. 

g.Eigedomsskatten skal betalast i 12 terminar.  

5.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i lån til vidare utlån (startlån) jfr 
Kommunelova §14-17. Lånet er innarbeida i investeringsbudsjettet for 2025. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lånet i Husbanken.  

6.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 29 750 000 i lån til investeringar i bygg, anlegg 
og utstyr Jfr. Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje. 
Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet. 
Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan 
refinansierast i budsjettåret. Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte 
avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av opphavleg vedtak.  

7.Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2025.Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet 
mellom rammeområda der endringane er av budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell 
karakter.  

8.Kommunestyret vedtek å busetje 50 flyktningar i 2025 

9.Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 3 147 000 til Bømlo kulturhus KF. 
Tilskotet omfattar husleige for Kulturskulen og Biblioteket  



 

 

10.Kommunestyret vedtek å ta opp driftskreditt/likviditetslån med ei ramme på inntil 125 
mill. kr. jfr Kommunelova § 14-15. 3 . ledd. Kommunedirektøren får fullmakt til å inngå 
avtale om driftskreditt/likviditetslån.  

11.Kommunestyret vedtek å overføre kr 9 750 000 av unytta investeringsmidlar frå 2024  til 
finansiering av nytt kjøkken ved BBH i 2025 

  

 
For forslaget stemte 6: Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen (AP), Jørgen Søvold (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Morten Helland (KrF) 
Imot forslaget stemte 3: Anne T. Johannessen (Frp), Joar Nesse (INP), Bjørn Asle Teige (Sp) 
Dermed er innstillingen vedtatt. 

  

Innstilling: 

Formannskapet innstiller slik overfor kommunestyret: 

1.Kommunestyret vedtek årsbudsjett 2025 og økonomiplan for åra 2026 – 2028 slik det ligg 
føre/med desse endringane:  

2.Kommunestyret vedtek i samsvar med innstilling frå kontrollutvalet følgjande 
budsjettramme for kontroll og tilsyn i kommunen: kr 1 372 000.  

3.Skattøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunale 
skattøre.   

4.Kommunestyret vedtek følgjande eigedomsskattevedtak: 

a.I medhald av eigedomsskattelova §§ 2 og 3 bokstav a) skal følgjande 
utskrivingsalternativ for eigedomsskatt nyttast for skatteåret 2025: Eigedomsskatt 
på faste eigedomar i heile kommunen. 

b.Skattesatsen vert sett til 3,7 ‰ av takstverdet for bustader og fritidseigedomar. 
Skattesatsen vert sett til 4,0 ‰ av takstverdet for næringseigedom og ubebygd 
grunneigedom. 

c.I medhald av eigedomsskattelova § 7a og b gir kommunestyret fritak for 
eigedomsskatt for 2025 til eigedomar tilhøyrande stiftingar eller institusjonar som 
tek sikte på å gagne ein kommune, eit fylke eller Staten og eigedomar av historisk 
verde. Dei eigedommane som etter eigedomsskattelova § 7 har fått fritak i tidlegare 
år får fritak for eigedomsskatt i 2025. 

d.Ved utskriving av skatt på bustadeigedommar nyttar kommunen skatteetaten sitt 
formuesgrunnlag for dei bustader kor dette er berekna (eigedomsskattelova 8 C-1) 

e.Takstar som følgje av almen taksering gjennomført i 2022 skal nyttast på alle 
eigedommar som ikkje er omfatta av skatteetaten sitt formuesgrunnlag. 



 

 

f.Ved taksering og utskriving av eigedomsskatt nyttar kommunen tidlegare vedtekne 
skattevedtekter. 

g.Eigedomsskatten skal betalast i 12 terminar.  

5.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 20 000 000 i lån til vidare utlån (startlån) jfr 
Kommunelova §14-17. Lånet er innarbeida i investeringsbudsjettet for 2025. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lånet i Husbanken.  

6.Kommunestyret vedtek å ta opp inntil kr 29 750 000 i lån til investeringar i bygg, anlegg 
og utstyr Jfr. Kommunelova §14-15. Lånet inngår i kommunen si samla låneportefølje. 
Lånegjelda skal nedbetalast med minimumsavdrag, jfr kommunelova § 14-18. 
Kommunedirektøren får fullmakt til å ta opp lån, jfr. kommunen sitt finansreglementet. 
Kommunestyret vedtek at låneporteføljen til kommunen, og alle lån i porteføljen kan 
refinansierast i budsjettåret. Kommunedirektøren står fritt til å betale budsjetterte 
avdrag på dei lån han finn føremålstenleg, uavhengig av opphavleg vedtak.  

7.Kommunedirektøren får fullmakt til å fordele lønnsreserven I samsvar med resultatet av 
lønnsforhandlingane for 2025.Kommunedirektør får fullmakt til å endra driftsbudsjettet 
mellom rammeområda der endringane er av budsjett-teknisk og ikkje-prinsipiell 
karakter.  

8.Kommunestyret vedtek å busetje 50 flyktningar i 2025 

9.Kommunestyret vedtek kommunalt tilskot med kr 3 147 000 til Bømlo kulturhus KF. 
Tilskotet omfattar husleige for Kulturskulen og Biblioteket  

10.Kommunestyret vedtek å ta opp driftskreditt/likviditetslån med ei ramme på inntil 125 
mill. kr. jfr Kommunelova § 14-15. 3 . ledd. Kommunedirektøren får fullmakt til å inngå 
avtale om driftskreditt/likviditetslån.  

11.Kommunestyret vedtek å overføre kr 9 750 000 av unytta investeringsmidlar frå 2024  til 
finansiering av nytt kjøkken ved BBH i 2025 

  

  

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

Joar Nesse (Uavhengig)  fremma følgjande forslag: 

Budsjett framlegg FrP, Uavhengige (VIPartiet) og Konservativt 2025-2028 

  

Tiltak i driftsbudsjettet med endringar 

Beløp i 1000 



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Politisk vedtak                         
Administrasjons-
kostnader pr 
innbygger 

0 -8 122 -8 122 0 -8 072 -8 072 0 -8 072 -8 072 0 -8 072 -8 072 

Reduksjon av 
støtte til Bømlo 
Teater 

0 -250 -250 0 -150 -150 0 -150 -150 0 -150 -150 

                          
Innsparings-
tiltak                         
Reduksjon av 
tilskot til Moster 
Amfi 

-500 500 0 -500 500 0 -500 500 0 -500 500 0 

                          
Nye tiltak                         
Auke i budsjettert 
løn til 
varaordførar frå 
20% til 60% 
stilling 

641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 

Sum Sentrale 
styringsorgan 141 -8 513 -8 372 141 -8 363 -8 222 141 -8 363 -8 222 141 -8 363 -8 222 

                          
Innsparings-
tiltak                         
Redusert tilskot til 
lag og 
organisasjonar 

-883 500 -383 -883 500 -383 -883 500 -383 -883 500 -383 

Fritidskortet -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 
Sum Oppvekst, 
kultur og idrett -1 658 1 275 -383 -1 658 1 275 -383 -1 658 1 275 -383 -1 658 1 275 -383 

                          
Politisk vedtak                         
Redusere ramme 
til grønt, 
samferdsel og 
bygnings-
vedlikehald 

0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 

Sum Samfunns-
utvikling 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 

                          
Sentrale poster                         
Rammetilskot -456 721 -13 527 -470 248 -464 549 -13 527 -478 076 -470 636 -13 527 -484 163 -475 850 -13 527 -489 377 
Inntekt- og 
formuesskatt -497 339 8 801 -488 538 -501 040 4 385 -496 655 -505 717 4 336 -501 381 -510 607 1 754 -508 853 
Eigedomsskatt -52 950 13 464 -39 486 -53 300 13 464 -39 836 -53 600 13 464 -40 136 -53 900 13 464 -40 436 
Avsettingar til 
disposisjonsfond 2 0 2 19 963 4 266 24 229 12 903 4 315 17 218 47 975 6 897 54 872 
Sum Sentrale 
poster -1 007 008 8 738 -998 270 -998 926 8 588 -990 338 -1 017 050 8 588 -1 008 462 -992 382 8 588 -983 794 

                          
Totalsum end-
ringer i drifts-
budsjettet 

1 008 525 0 -1 008 525 -1 000 443 0 -1 000 443 -1 018 567 0 -1 018 567 -993 899 0 -993 899 

  

Administrasjonskostnader pr innbygger 
Administrasjonskostnadene i Bømlo kommune utgjør i dag 4079 kroner per innbygger, noe som med 
våre 12 361 innbyggere tilsvarer en total kostnad på 50,42 millioner kroner årlig. For å sikre en mer 



 

 

effektiv og bærekraftig drift av kommunen, foreslår vi en reduksjon i administrasjonskostnadene på 657 
kroner per innbygger. Dette vil gi en samlet besparelse på over 8 millioner kroner årlig. Total 
administrasjons kostnad blir da 3422 kr pr innbygger Denne reduksjonen skal ikke gå ut over lovpålagte 
tjenester eller innbyggernes tilgang til nødvendige kommunale tilbud. Det er derfor viktig at 
kommunedirektøren, i samarbeid med sin administrasjon, finner gode løsninger for effektivisering. 
Dette kan innebære: - Gjennomgang og digitalisering av arbeidsprosesser. - Reduksjon av unødvendig 
byråkrati. - Samordning og effektiv bruk av ressurser på tvers av sektorer. Målet er å frigjøre midler som 
kan prioriteres til viktige oppgaver, samtidig som vi styrker tilliten til at kommunens ressurser blir 
forvaltet på en ansvarlig og klok måte. Denne omleggingen er et viktig skritt for å sikre at Bømlo 
kommune drives effektivt og i tråd med innbyggernes behov. 

Reduksjon av støtte til Bømlo Teater  
Redusere tilskotet til Bømlo teater med kr 250 tusen for 2025, og øker denne opp igjen for 2026 med 
100 tusen til 350 tusen for 2026 

 
Reduksjon av tilskot til Moster Amfi 
Håp om at Moster amfi Kyrkje historisk senter får statlig tilskudd i 2026. Dermed foreslår vi å 
oppretthalde tilskudd på kr 500 tusen for budsjettåret 2025. Dersom en heller ikke skulle få statlige 
tillskudd i 2026- 2028 så opprettholder vi dette tilskuddet på kr 500 tusen. 

 
Auke i budsjettert løn til varaordførar frå 20% til 60% stilling 
No skal vel varaordførar gå ned igjen til en 20% stilling ref. ny jobb i næringsrådet. Artikkel i Bømlo Nytt 

Redusert tilskot til lag og organisasjonar 
Kommunen står i en vanskelig tid med stram økonomi, men vi mener det er viktig å prioritere barn og 
unge. Derfor vil vi ikke redusere støtten til lag og organisasjoner med 883 000 kroner som foreslått, 
men heller justere ned reduksjonen til 383 000 kroner. Dette sikrer fortsatt gode tilbud for våre barn og 
unge, samtidig som vi tar hensyn til kommunens økonomi. 

Fritidskortet 
Pga innsparingar i ved å ta ned tillskot til Bømlo Teater og redusere i sentral styringsorgan varaordførar 
stillingen til 20% så oppretthalder vi fritidskortet med kr 775000 for barn og unge 

 
Redusere ramme til grønt, samferdsel og bygningsvedlikehald 
Her må vi ta ned driften noe for å spare inn store kostnader. Reorganisering av drifta for en mer effektiv 
og kostnads besparende drift 

Verbalforslag 
Salg av eierandel i Hovlandshagen Utvikling AS  
Vi foreslår at Bømlo kommune selger sin eierandel i Hovlandshagen Utvikling AS. Et slikt salg kan 
benyttes til å nedbetale kommunens dyreste gjeld, noe som kan medføre en reduksjon i 
driftskostnadene på opptil 3,5 millioner kroner årlig, og dermed bidra til å redusere finanskostnadene i 
driftsbudsjettet. I tillegg vil dette kunne føre til raskere iverksetting og realisering av planene i 
Hovlandshagen, noe som igjen kan øke skatteinntektene for Bømlo kommune 



 

 

Rehabilitering av kjøkken ved BBH  
Vi foreslår å sette arbeidet med rehabilitering av kjøkkenet på BBH på vent inntil videre. Den 
nåværende kostnadsestimeringen på 16 millioner kroner for prosjektet anses som urealistisk høy, og vi 
ser behov for en mer realistisk og edruelig vurdering av kostnadene før vi kan gå videre. 
Det er verdt å merke seg at vi fortsatt har fullt fungerende kjøkken på Langevåg og Moster, som kan 
benyttes som alternativ til kjøkkenet på Svortland i mellomtiden. Dette gir oss fleksibilitet til å vurdere 
alternative løsninger og redusere behovet for hastverk i beslutningene rundt rehabilitering av kjøkkenet 
på Svortland. 
Vi ber om at de ansvarlige for prosjektet reviderer estimatene og vurderer muligheter for 
kostnadsreduksjon, slik at vi kan ta en informert beslutning om videre fremdrift. 
  

 Vedlegg 

Bevillingsoversikt drift etter § 5-4 første ledd 

Beløp i 1000 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Rammetilskot -456 721 -13 527 -470 248 -464 549 -13 527 -478 076 -470 636 -13 527 -484 163 -475 850 -13 527 -489 377 
Inntekt- og 
formuesskatt -497 339 8 801 -488 538 -501 040 4 385 -496 655 -505 717 4 336 -501 381 -510 607 1 754 -508 853 
Eigedomsskatt -52 950 13 464 -39 486 -53 300 13 464 -39 836 -53 600 13 464 -40 136 -53 900 13 464 -40 436 
Andre generelle 
driftsinntekter -83 056 0 -83 056 -116 025 0 -116 025 -77 099 0 -77 099 -97 985 0 -97 985 
Sum generelle 
driftsinntekter -1 090 066 8 738 -1 081 328 -1 134 914 4 322 -1 130 592 -1 107 052 4 273 -1 102 779 -1 138 342 1 691 -1 136 651 

                          
Korrigert sum 
bevilgninger 
drift, netto 

997 881 -8 738 989 143 1 014 202 -8 588 1 005 614 1 017 675 -8 588 1 009 087 1 013 092 -8 588 1 004 504 

                          
Avskrivingar 48 200 0 48 200 48 200 0 48 200 48 200 0 48 200 48 200 0 48 200 
Sum netto 
driftsutgifter 1 046 081 -8 738 1 037 343 1 062 402 -8 588 1 053 814 1 065 875 -8 588 1 057 287 1 061 292 -8 588 1 052 704 

                          
Brutto 
driftsresultat -43 985 0 -43 985 -72 512 -4 266 -76 778 -41 177 -4 315 -45 492 -77 050 -6 897 -83 947 

                          
Renteinntekter -4 718 0 -4 718 -4 718 0 -4 718 -5 718 0 -5 718 -6 718 0 -6 718 
Utbytte -1 606 0 -1 606 -1 606 0 -1 606 -1 606 0 -1 606 -1 606 0 -1 606 
Renteutgifter 49 143 0 49 143 45 548 0 45 548 44 321 0 44 321 45 487 0 45 487 
Avdrag på lån 37 176 0 37 176 38 525 0 38 525 39 477 0 39 477 40 112 0 40 112 
Netto 
finansutgifter 79 995 0 79 995 77 749 0 77 749 76 474 0 76 474 77 275 0 77 275 

                          
Motpost 
avskrivingar -48 200 0 -48 200 -48 200 0 -48 200 -48 200 0 -48 200 -48 200 0 -48 200 
Netto 
driftsresultat -12 189 0 -12 189 -42 963 -4 266 -47 229 -12 903 -4 315 -17 218 -47 975 -6 897 -54 872 

                          
Overføring til 
investering 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Avsettingar til 
bundne drifts-
fond 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Bruk av bundne 
driftsfond 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Avsettingar til 
disposisjonsfond 2 0 2 19 963 4 266 24 229 12 903 4 315 17 218 47 975 6 897 54 872 
Bruk av dis-
posisjonsfond 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Dekning av tid-
legare års meir-
forbruk i 
driftsrekne-
skapen 

12 188 0 12 188 23 000 0 23 000 0 0 0 0 0 0 

Sum 
disponeringar 
eller dekning av 
netto drifts-
resultat 

12 189 0 12 189 42 963 4 266 47 229 12 903 4 315 17 218 47 975 6 897 54 872 

                          
Meirforbruk/-
mindreforbruk 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

  

Rammetilskot 
Dette er totalsummen av ekstra bevillingar i forhold til mindre skatte inntekt, fleire barnehageplassar, 
Avtale med SV for SFO og høgare folkevekst  

Inntekt- og formuesskatt 
Forventa lågare skatteinngang for 2025. Samme tall som Krf, H og Ap har gjort i sitt grunnlag 

Eigedomsskatt 
Vi mener at eiendomsskatten skal holdes på dagens nivå, med 2,7 promille for bolig og 3 promille for 
næring. Bakgrunnen for dette er den økonomiske situasjonen innbyggerne og næringslivet står i. Med 
stigende renteutgifter, høye strømpriser, økte matvarekostnader og en svak kronekurs, ser Vi det som 
umusikalsk å pålegge ytterligere økonomiske byrder.   
For å sikre at budsjettet fortsatt er i balanse uten å øke eiendomsskatten, foreslår vi at 
kommunedirektøren gjennomfører en kritisk gjennomgang av kommunens administrasjonskostnader. 
Målet er å finne innsparingstiltak tilsvarende inntektene fra eiendomsskatten, uten at dette går ut over 
essensielle tjenester.   
Vi er overbevist om at det finnes rom for effektivisering, bedre ressursbruk og kostnadskontroll i 
kommunen. Med målrettet arbeid kan vi sikre en bærekraftig økonomi, samtidig som vi skjermer 
innbyggere og næringsliv fra unødvendige belastninger. Dette er et viktig prinsipp for oss å prioritere en 
ansvarlig og rettferdig økonomisk politikk som setter folk og lokalt næringsliv først.  

Avsettingar til disposisjonsfond 
Setter overskytande midlar inn på disposisjonsfond for å styrke fondet raskere 

Bevillingsoversikt drift etter § 5-4 andre ledd 
Beløp i 1000 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt forslag Innstilling Endring Mitt forslag Innstilling Endring Mitt forslag 

Sentrale 
styringsorgan 82 826 -8 513 74 313 83 240 -8 363 74 877 83 734 -8 363 75 371 83 240 -8 363 74 877 



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt forslag Innstilling Endring Mitt forslag Innstilling Endring Mitt forslag 

Oppvekst, kultur 
og idrett 505 664 1 275 506 939 495 587 1 275 496 862 481 819 1 275 483 094 471 998 1 275 473 273 
Helse, sosial og 
omsorg 367 268 0 367 268 372 601 0 372 601 384 290 0 384 290 394 876 0 394 876 
Samfunns-
utvikling 60 451 -1 500 58 951 60 701 -1 500 59 201 60 701 -1 500 59 201 60 701 -1 500 59 201 
Kyrkjelege 
føremål 9 248 0 9 248 9 248 0 9 248 9 248 0 9 248 9 248 0 9 248 
Ikkje fordelt / 
tilleggsløyving / 
premieavvik 

-27 938 0 -27 938 -7 537 0 -7 537 -2 479 0 -2 479 -7 333 0 -7 333 

Økonomiske 
føresetnader 312 0 312 312 0 312 312 0 312 312 0 312 
Herav: 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Netto rente-
utgifter og -
inntekter 

-50 0 -50 -50 0 -50 -50 0 -50 -50 0 -50 

Avsetninger til 
bundne 
driftsfond 

0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Bruk av bundne 
driftsfond 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Korrigert sum 
bevilgninger 
drift, netto 

997 881 -8 738 989 143 1 014 202 -8 588 1 005 614 1 017 675 -8 588 1 009 087 1 013 092 -8 588 1 004 504 

  

Bevillingsoversikt investering etter § 5-5 første ledd 

Beløp i 1000  

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Investeringar i 
varige driftsmidlar 36 150 0 36 150 37 400 0 37 400 72 100 0 72 100 73 600 0 73 600 
Tilskot til andre 
sine investeringar 2 000 0 2 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 
Investeringar i 
aksjar og andelar i 
selskap 

2 100 0 2 100 2 100 0 2 100 2 200 0 2 200 2 200 0 2 200 

Sum invester-
ingsutgifter 40 250 0 40 250 42 500 0 42 500 77 300 0 77 300 78 800 0 78 800 

                          
Kompensasjon for 
meirverdiavgift -6 680 0 -6 680 -7 180 0 -7 180 -14 120 0 -14 120 -14 420 0 -14 420 
Tilskot frå andre -1 500 0 -1 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Bruk av lån -29 750 0 -29 750 -30 060 0 -30 060 -58 060 0 -58 060 -62 180 0 -62 180 
Sum invester-
ingsinntekter -37 930 0 -37 930 -37 240 0 -37 240 -72 180 0 -72 180 -76 600 0 -76 600 

                          
Vidareutlån 20 000 0 20 000 20 000 0 20 000 20 000 0 20 000 20 000 0 20 000 
Bruk av lån til 
vidareutlån -20 000 0 -20 000 -20 000 0 -20 000 -20 000 0 -20 000 -20 000 0 -20 000 
Avdrag på lån til 
vidareutlån 9 670 0 9 670 10 676 0 10 676 11 475 0 11 475 12 000 0 12 000 
Mottatte avdrag 
på vidareutlån -9 670 0 -9 670 -10 676 0 -10 676 -11 475 0 -11 475 -12 000 0 -12 000 
Netto utgifter 
vidareutlån 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

                          



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Bruk av ubunde 
investeringsfond -2 320 0 -2 320 -5 260 0 -5 260 -5 120 0 -5 120 -2 200 0 -2 200 
Sum overføring 
frå drift og netto 
avsettingar 

-2 320 0 -2 320 -5 260 0 -5 260 -5 120 0 -5 120 -2 200 0 -2 200 

                          
Udekt/udisponert 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 

Bevillingsoversikt investering etter § 5-5 andre ledd 

Investeringar 

Beløp i 1000 

 2025  2026  2027  2028  
 Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag 

Sentrale 
styringsorgan                         
Handlingsplan 
digitalisering 1 000 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 1 000 1 000 0 1 000 
Økonomi - og 
personalsystem 1 500 0 1 500 1 000 0 1 000 0 0 0 0 0 0 
IKT investeringar 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 
Oppgradering 
kommunale bygg og 
ENØK tiltak 

5 000 0 5 000 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 7 200 0 7 200 

Sum Sentrale 
styringsorgan 10 500 0 10 500 12 200 0 12 200 11 200 0 11 200 11 200 0 11 200 

                          
Oppvekst, kultur og 
idrett                         
IKT-utstyr skule 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 
Leikeplassar grunn-
skulen 200 0 200 200 0 200 200 0 200 200 0 200 
Våge skule med ute-
område 0 0 0 1 000 0 1 000 43 500 0 43 500 45 000 0 45 000 
Tiltak i kulturminne-
plan 100 0 100 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Skytehall 1 250 0 1 250 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Nærmiljøanlegg 
(spelemidlar) 600 0 600 600 0 600 600 0 600 600 0 600 
Sum Oppvekst, 
kultur og idrett 4 650 0 4 650 4 300 0 4 300 46 800 0 46 800 48 300 0 48 300 

                          
Helse, sosial og 
omsorg                         
Utstyr, omsorgstek-
nologi 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 
Kommunale om-
sorgsbustader 1 000 0 1 000 5 000 0 5 000 0 0 0 0 0 0 
Rehabilitering og om-
bygging kjøkken BBH 7 000 0 7 000 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Sum Helse, sosial 
og omsorg 9 500 0 9 500 6 500 0 6 500 1 500 0 1 500 1 500 0 1 500 

                          
Samfunnsutvikling                         
Oppgradering kom-
munale vegar 6 000 0 6 000 6 000 0 6 000 6 000 0 6 000 6 000 0 6 000 



 

 

 2025  2026  2027  2028  
 Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag 

Kommunale kaiar og 
broer 1 200 0 1 200 1 200 0 1 200 1 200 0 1 200 1 200 0 1 200 
Geovekst 0 0 0 800 0 800 0 0 0 0 0 0 
Utskifting utstyr grønt 
og samferdsel 500 0 500 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 2 000 0 2 000 
Rehabilitering/nytt 
utstyr brann 500 0 500 500 0 500 500 0 500 500 0 500 
Veglys 200 0 200 400 0 400 400 0 400 400 0 400 
Kommunale 
reguleringsplanar 600 0 600 1 000 0 1 000 0 0 0 0 0 0 
Trafikksikringsplan/til-
tak 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 2 500 0 2 500 
Sum Samfunns-
utvikling 11 500 0 11 500 14 400 0 14 400 12 600 0 12 600 12 600 0 12 600 

Tilskot til andre sine investeringar 

Beløp i 1000  

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Kyrkjer - inve-
steringsføremål 2 000 0 2 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 
Sum 
Investeringer 2 000 0 2 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 3 000 0 3 000 

Investeringer i aksjar og andelar i selskap 

Beløp i 1000  

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Finansiering 2 100 0 2 100 2 100 0 2 100 2 200 0 2 200 2 200 0 2 200 
Sum 
Investeringer 2 100 0 2 100 2 100 0 2 100 2 200 0 2 200 2 200 0 2 200 

Utlån av eigne middel 

Beløp i 1000 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
                          
 
For forslaget stemte 9: Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning (Frp), 
Steinar Steinsund (Frp), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Hans Eidesvik (Uavh), 
Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 18: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten 
Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige 



 

 

(Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV) 
Dermed ble forslaget ikke vedtatt. 

  

  

Jørgen Søvold (Høyre ) fremma følgjande forslag: 

Framlegg til budsjett. Pkt 1-3 som kommunedirektøren sitt framlegg, pkt 4 vert endra i tråd med 
følgjande framlegg, pkt 5-11 som kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.  

Budsjettframlegg - KrF/H/Ap 2025-2028 

 
Tiltak i driftsbudsjettet med endringar 

Beløp i 1000  

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Politisk vedtak                         
Ekstern revisjon 
av drift 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Hordfast 0 50 50 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Kontrollutvalet - 
meldt lavare 
budsjett 

0 -214 -214 0 -214 -214 0 -214 -214 0 -214 -214 

Reduksjon støtte 
til Bømlo Teater 0 -100 -100 0 -200 -200 0 -200 -200 0 -200 -200 

                          
Nye tiltak                         
Auke i budsjettert 
løn til 
varaordførar frå 
20% til 60% 
stilling 

641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 

Sum Sentrale 
styringsorgan 641 -405 236 641 -1 055 -414 641 -1 055 -414 641 -1 055 -414 

                          
Politisk vedtak                         
Ekstra til lære-
middel i skulen 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Kulturskule - 
ikkje 
indeksregulert 

0 -313 -313 0 -313 -313 0 -313 -313 0 -313 -313 

                          
Innsparings-
tiltak                         
Oppfølging av 
framlegg i skule-
bruksplanen 

-2 925 1 400 -1 525 0 3 500 3 500 0 3 500 3 500 0 3 500 3 500 

Fritidskortet -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 
Sum Oppvekst, 
kultur og idrett -3 700 2 362 -1 338 -775 3 962 3 187 -775 3 962 3 187 -775 3 962 3 187 

                          
Politisk vedtak                         



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Søkbar pott, 
helsefremjande 
tiltak for eldre 

0 0 0 0 200 200 0 200 200 0 200 200 

Sum Helse, 
sosial og 
omsorg 

0 0 0 0 200 200 0 200 200 0 200 200 

                          
Politisk vedtak                         
Redusere ramme 
til grønt og sam-
ferdsel 

0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 

Redusert ramme 
til bygningsved-
likehold 

0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 

Sum Samfunns-
utvikling 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 

Sentrale poster                         
Rammetilskot -456 721 -13 527 -470 248 -464 549 -13 527 -478 076 -470 636 -13 527 -484 163 -475 850 -13 527 -489 377 
Inntekt- og 
formuesskatt -497 339 8 801 -488 538 -501 040 4 385 -496 655 -505 717 4 336 -501 381 -510 607 1 754 -508 853 
Eigedomsskatt -52 950 4 269 -48 681 -53 300 7 535 -45 765 -53 600 7 584 -46 016 -53 900 10 166 -43 734 
Sum Sentrale 
poster -1 007 010 -457 -1 007 467 -1 018 889 -1 607 -1 020 496 -1 029 953 -1 607 -1 031 560 -1 040 357 -1 607 -1 041 964 

                          
Totalsum end-
ringer i drifts-
budsjettet 

-1 010 069 0 -1 010 069 -1 019 023 0 -1 019 023 -1 030 087 0 -1 030 087 -1 040 491 0 -1 040 491 

  

Hordfast 
Støtte til Hordfast, 1 år. Avventer ny organisasjons "Stavanger2Bergen" 

 
Kontrollutvalet - meldt lavare budsjett 
Kontrollutvalet har handsama sitt budsjett og justert ned frå 1 586 000 til 1 372 000 

 
Auke i budsjettert løn til varaordførar frå 20% til 60% stilling 
Redusert til 20%. Lagt på pensjonssparing.  

 
Kulturskule - ikkje indeksregulert 
Det totale elevtalet i Bømlo går ned, noko som og vil ha konsekvens på kulturskule-tilbodet. Ramme på 
same kronenivå som 2024. 

Oppfølging av framlegg i skulebruksplanen 
Vidareføring av ungdomstrinnet ved Hillestveit 

Fritidskortet 
Denne vert vidareført etter same ordning som i dag.  



 

 

Søkbar pott, helsefremjande tiltak for eldre 
Det er i verbalvedtak bede om at administrasjonen førebur sak om retningslinjer for ein søkbar pott til 
helsefremjande tiltak for eldre, for frviliige lag- og organisasjonar. Det vert gjort ei ny vurdering i 
revidert budsjett 2025 om ein skal leggja inn midlar for 2025. 

 
Redusere ramme til grønt og samferdsel 
Reduksjon kan komme i form av reduksjon av stillinger og effektiviseringstiltak, slik at aktivitetsnivået 
kan opprettholdes, eller en kombinasjon av disse 

 
Redusert ramme til bygningsvedlikehold 
Reduksjonen kan komme i form av reduksjon av stillinger og effektiviseringstiltak, slik at 
vedlikeholdsnivået kan opprettholdes, eller en kombinasjon av disse. 
  

For forslaget stemte 18: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten 
Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige 
(Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV) 
Imot forslaget stemte 9: Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning (Frp), 
Steinar Steinsund (Frp), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Hans Eidesvik (Uavh), 
Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

  

  

Joar Nesse (Uavhengig) fremmet følgende forslag: 

Rehabilitering av kjøkken ved BBH 
Vi foreslår å sette arbeidet med rehabilitering av kjøkkenet på BBH på vent inntil videre. Den 
nåværende kostnadsestimeringen på 16 millioner kroner for prosjektet anses som urealistisk høy, og vi 
ser behov for en mer realistisk og edruelig vurdering av kostnadene før vi kan gå videre. 
Det er verdt å merke seg at vi fortsatt har fullt fungerende kjøkken på Langevåg og Moster, som kan 
benyttes som alternativ til kjøkkenet på Svortland i mellomtiden. Dette gir oss fleksibilitet til å vurdere 
alternative løsninger og redusere behovet for hastverk i beslutningene rundt rehabilitering av kjøkkenet 
på Svortland. 
Vi ber om at de ansvarlige for prosjektet reviderer estimatene og vurderer muligheter for 
kostnadsreduksjon, slik at vi kan ta en informert beslutning om videre fremdrift. 
 
 
For forslaget stemte 9: Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning (Frp), 
Steinar Steinsund (Frp), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Hans Eidesvik (Uavh), Jan 
Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 18: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten 



 

 

Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige 
(Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV) 
Dermed ble forslaget ikke vedtatt. 

  

 
Bjørn Asle Teige (Senterparitet) fremma følgjande forslag: 

Kommunal barnehage 

Bømlo har i dag ingen kommunale barnehagar. Det har ved ein del anledningar komme opp ønske om 
dette. 
Me foreslår ei utredning av dette gjennom året 2025, det kan skje gjennom fleire muligheter: 
Kjøpe ein eksisterande, bygge ny, eller andre alternativ som kan vera formålstenelige for kommunen. 
  

For forslaget stemte 8: Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif 
Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar 
Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 19: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning 
(Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten 
Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF) 
Dermed ble forslaget ikke vedtatt. 
  

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
1.      Fokus på kjerneoppgåver 
Bømlo kommune har ein svært stram økonomi og er i ei viktig omstilingsfase. Kommunestyret ber om 
at kjerneoppgåver på dei forskjellige felta blir prioriterte i drifta. I vurderinga av kva som er 
kjerneoppgåver, skal det leggjast vekt på at midlane i størst mogleg grad skal komma til gode for dei 
som mottar tenestene kommunen leverer.  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
2.      Prosjektfinansiering 
Innan skule- og helsesektoren er det frå statleg hald ein del prosjektmidlar ein kan søkja på. Bømlo har 
vore gode på å søkja prosjektmidlar, men dette kan gi utfordringar for verksemdene når det gjeld å 
tenkja langsiktig. 



 

 

Kommunestyret ber administrasjonen om å gi signal til staten om at  rammeoverføringane må vera 
romslegare og at lite må bli gitt som prosjektmidlar. Bømlo kommune må vurdera kritisk når det blir 
søkt om prosjektmidlar slik at dette vert handterleg for verksemdene i den ordinære drifta og skal i 
minst mogleg grad førast vidare etter at prosjektperioden er over. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

  

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
3.      Førstelinje for næringsutvikling 
Det er viktig å fokusere på kommunen si rolle som førstelinje for næringsliv i utviklingsoppgåver. Det 
skal vera enkelt å komma i kontakt med kommunen, og alle skal få god og rett hjelp innan rimeleg tid. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
4.      BUS-tomta 
Kommunestyret ber om at det blir gjort sonderingar i markedet om interesser for BUS-tomta. 
Administrasjonen skal på bakgrunn av ei slik sondring leggja fram ei politisk sak med ulike løysingar. 
Desse kan vera å selja delar av, eller heile, tomta. 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 



 

 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
5.      Tryggleiksbustadar 
Kommunestyret ber om at kommunen er positiv til initiativ til fellesprosjekt som kan falla under 
omgrepet “tryggleiksbustadar”, fortrinnsvis i sentrum av delsentera våre. 
Definisjonen kan romma ulike konsept, men er brukt i denne høyringa frå 
regjeringa: https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoeringinvesteringstilskudd/id2859945/  
Kommunestyret er positiv til at Bømlo kommune kan nytta delar av midlane under posten 
“omsorgsbustadar” i investeringsbudsjettet til forprosjekt for å søkja om midlar frå Husbanken til 
prosjekt, i samarbeid med private og lokale initiativ. 
https://www.husbanken.no/bransje/lan-og-tilskudd/distrikt/ 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
6.      Søkbar pott til helsefremjande tiltak for eldre 
Kommunestyret ber administrasjonen om å leggja fram ei sak om retningslinjer for tildeling av ein 
søkbar pott for frivillige lag og organisasjonar til helsefremjande tiltak for eldre. I samband med revidert 
budsjett skal det vurderast om det skal leggjast inn midlar i potten for 2025. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
7.      Kulturskulen 
Kommunestyret har lagt inn reduksjon i kulturskulen i driftsbudsjettet. Bakgrunnen er at det er 
sannsynleg at også drifta i kulturskulen vert tatt ned i takt med elevtalet i grunnskulen. Kommunestyret 
ber også administrasjonen om å undersøkja om det er mogleg å samarbeida med Stord kommune om 
enkelte tilbod. 

  

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoeringinvesteringstilskudd/id2859945/
https://www.husbanken.no/bransje/lan-og-tilskudd/distrikt/


 

 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
8.      Faste stillingar etter læretid - helse og omsorg 
Kommunestyret ber om ei sak for å vurdera innføring av garanti for full fast stilling i kommunen, etter 
fullført læretid innanfor helse og omsorg. 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
9.      Aktivitetspark 
Kommunestyret ber om at det vert gjort sonderingar kring aktivitetspark i sentrum våren 2025, med 
vurdering av plassering og moglege løysingar. Saka vert lagt fram for politisk handsaming, eller som ei 
meldingssak, på bakgrunn av dette. 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
10.  Våge skule 
Kommunestyret slutter seg til at det i planlegging av Våge skule blir planlagt for modulbygd skule. 



 

 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

  

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
11.  Fysisk aktiv læring 
Kommunestyret oppmodar om at metoden “fysisk aktiv læring” blir implementert i kommunedelplan 
for oppvekst. Omgrepet inneber fysisk aktiv og meir praktisk læring i undervisninga, både inne og ute. 
https://faltastisk.no/kunnskapssiden/fem-former-for-fysisk-aktiv-lring 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
12.  Arbeidsklede 
Kommunestyret ber om ei meldingssak der ein greier ut moglegheiten for at tilsette i kommunen som 
har behov for arbeidsklede og/eller arbeidssko får kompensasjon for dette. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
13.  Pensjonsleverandør 
Bømlo kommune held seg til KLP som pensjonsleverandør. 

https://faltastisk.no/kunnskapssiden/fem-former-for-fysisk-aktiv-lring


 

 

  

For forslaget stemte 23: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid 
Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. 
Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 4: Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg Lønning (Frp), 
Steinar Steinsund (Frp) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

  

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
14.  Open hall 
Kommunestyret ber administrasjonen om ei meldingssak der ein gjennom dialog med relevante lag og 
organisjonar ser på på moglegheita for å kunne tilby «open hall» etter same modell som i t.d. Bergen. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
15.  Plassering av kommunale tenester 
Kommunestyret ber administrasjonen om å greie ut ei prinsippsak for kommunestyret som tek for seg 
moglegheitene kommunen har til å krevja at ved eventuell flytting av kommunale tenester skal det 
fortrinnsvis veljast eksisterande bygg i kommune- og delsentera våre. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
16.  Alternative vedtak i nokre politiske saker 
Kommunestyret ber administrasjonen om å lage ei sak/instruks med mål om å hjelpe politikarane til å 
fatte gode alternative vedtak. Dette er særleg aktuelt i saker som gjeld dispensasjonssøknader. 



 

 

  

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
17.  Greie ut interkommunalt samarbeid på areal og plan 
Kommunestyret ber om ei sak der kommunedirektør greier ut fordelar og ulemper med å inngå eit 
interkommunalt samarbeid om plansaker. Fortrinnsvis gjeld dette plansaker innan areal. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
18.  Ekstern revisjon av drift 
Kommunestyret set ned eit utval som skal spesifisera oppdraget til ein ekstern revisjon av kommunen si 
drift.  Formannskapet vel utvalet i første møte i 2025. 

For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 
  

Morten Helland (Kristelig Folkeparti) fremmet følgende forslag: 
Kommunestyret vedtek innstillinga frå formannskapet til årsbudsjett for 2025 og økonomiplan 2026-
2028, med vedtekne endringar og vedtekne verbalpunkt. 

  



 

 

For forslaget stemte 25: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Christer 
Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard 
Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), 
Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn 
Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle 
Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Imot forslaget stemte 2: Georg Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 
  

   

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slik vedtak: 

Kommunestyret vedtek innstillinga frå formannskapet til årsbudsjett for 2025 og økonomiplan 2026-
2028, med vedtekne endringar og vedtekne verbalpunkt. 

  

Framlegg til budsjett. Pkt 1-3 som kommunedirektøren sitt framlegg, pkt 4 vert endra i tråd med 
følgjande framlegg, pkt 5-11 som kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak.  

  

 
Tiltak i driftsbudsjettet med endringar 

Beløp i 1000  

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Politisk vedtak                         
Ekstern revisjon 
av drift 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Hordfast 0 50 50 0 0 0 0 0 0 0 0 0 
Kontrollutvalet - 
meldt lavare 
budsjett 

0 -214 -214 0 -214 -214 0 -214 -214 0 -214 -214 

Reduksjon støtte 
til Bømlo Teater 0 -100 -100 0 -200 -200 0 -200 -200 0 -200 -200 

                          
Nye tiltak                         
Auke i budsjettert 
løn til 
varaordførar frå 
20% til 60% 
stilling 

641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 641 -641 0 

Sum Sentrale 
styringsorgan 641 -405 236 641 -1 055 -414 641 -1 055 -414 641 -1 055 -414 

                          
Politisk vedtak                         
Ekstra til lære-
middel i skulen 0 500 500 0 0 0 0 0 0 0 0 0 



 

 

  2025 2026 2027 2028 

  Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag Innstilling Endring Mitt 
forslag Innstilling Endring Mitt 

forslag 
Kulturskule - 
ikkje 
indeksregulert 

0 -313 -313 0 -313 -313 0 -313 -313 0 -313 -313 

                          
Innsparings-
tiltak                         
Oppfølging av 
framlegg i skule-
bruksplanen 

-2 925 1 400 -1 525 0 3 500 3 500 0 3 500 3 500 0 3 500 3 500 

Fritidskortet -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 -775 775 0 
Sum Oppvekst, 
kultur og idrett -3 700 2 362 -1 338 -775 3 962 3 187 -775 3 962 3 187 -775 3 962 3 187 

                          
Politisk vedtak                         
Søkbar pott, 
helsefremjande 
tiltak for eldre 

0 0 0 0 200 200 0 200 200 0 200 200 

Sum Helse, 
sosial og 
omsorg 

0 0 0 0 200 200 0 200 200 0 200 200 

                          
Politisk vedtak                         
Redusere ramme 
til grønt og sam-
ferdsel 

0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 

Redusert ramme 
til bygningsved-
likehold 

0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 0 -750 -750 

Sum Samfunns-
utvikling 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 0 -1 500 -1 500 

Sentrale poster                         
Rammetilskot -456 721 -13 527 -470 248 -464 549 -13 527 -478 076 -470 636 -13 527 -484 163 -475 850 -13 527 -489 377 
Inntekt- og 
formuesskatt -497 339 8 801 -488 538 -501 040 4 385 -496 655 -505 717 4 336 -501 381 -510 607 1 754 -508 853 
Eigedomsskatt -52 950 4 269 -48 681 -53 300 7 535 -45 765 -53 600 7 584 -46 016 -53 900 10 166 -43 734 
Sum Sentrale 
poster -1 007 010 -457 -1 007 467 -1 018 889 -1 607 -1 020 496 -1 029 953 -1 607 -1 031 560 -1 040 357 -1 607 -1 041 964 

                          
Totalsum end-
ringer i drifts-
budsjettet 

-1 010 069 0 -1 010 069 -1 019 023 0 -1 019 023 -1 030 087 0 -1 030 087 -1 040 491 0 -1 040 491 

  

Hordfast 
Støtte til Hordfast, 1 år. Avventer ny organisasjons "Stavanger2Bergen" 

Kontrollutvalet - meldt lavare budsjett 
Kontrollutvalet har handsama sitt budsjett og justert ned frå 1 586 000 til 1 372 000 
 
Auke i budsjettert løn til varaordførar frå 20% til 60% stilling 
Redusert til 20%. Lagt på pensjonssparing.  
 
Kulturskule - ikkje indeksregulert 
Det totale elevtalet i Bømlo går ned, noko som og vil ha konsekvens på kulturskule-tilbodet. Ramme på 
same kronenivå som 2024. 



 

 

Oppfølging av framlegg i skulebruksplanen 
Vidareføring av ungdomstrinnet ved Hillestveit 

Fritidskortet 
Denne vert vidareført etter same ordning som i dag.  

Søkbar pott, helsefremjande tiltak for eldre 
Det er i verbalvedtak bede om at administrasjonen førebur sak om retningslinjer for ein søkbar pott til 
helsefremjande tiltak for eldre, for frviliige lag- og organisasjonar. Det vert gjort ei ny vurdering i 
revidert budsjett 2025 om ein skal leggja inn midlar for 2025. 

Redusere ramme til grønt og samferdsel 
Reduksjon kan komme i form av reduksjon av stillinger og effektiviseringstiltak, slik at aktivitetsnivået 
kan opprettholdes, eller en kombinasjon av disse 

Redusert ramme til bygningsvedlikehold 
Reduksjonen kan komme i form av reduksjon av stillinger og effektiviseringstiltak, slik at 
vedlikeholdsnivået kan opprettholdes, eller en kombinasjon av disse. 

  

Verbalpunkt: 
1.      Fokus på kjerneoppgåver 
Bømlo kommune har ein svært stram økonomi og er i ei viktig omstilingsfase. Kommunestyret ber om 
at kjerneoppgåver på dei forskjellige felta blir prioriterte i drifta. I vurderinga av kva som er 
kjerneoppgåver, skal det leggjast vekt på at midlane i størst mogleg grad skal komma til gode for dei 
som mottar tenestene kommunen leverer. 

 
2.      Prosjektfinansiering 
Innan skule- og helsesektoren er det frå statleg hald ein del prosjektmidlar ein kan søkja på. Bømlo har 
vore gode på å søkja prosjektmidlar, men dette kan gi utfordringar for verksemdene når det gjeld å 
tenkja langsiktig. 
Kommunestyret ber administrasjonen om å gi signal til staten om at  rammeoverføringane må vera 
romslegare og at lite må bli gitt som prosjektmidlar. Bømlo kommune må vurdera kritisk når det blir 
søkt om prosjektmidlar slik at dette vert handterleg for verksemdene i den ordinære drifta og skal i 
minst mogleg grad førast vidare etter at prosjektperioden er over. 

 
3.      Førstelinje for næringsutvikling 
Det er viktig å fokusere på kommunen si rolle som førstelinje for næringsliv i utviklingsoppgåver. Det 
skal vera enkelt å komma i kontakt med kommunen, og alle skal få god og rett hjelp innan rimeleg tid. 

 
4.      BUS-tomta 
Kommunestyret ber om at det blir gjort sonderingar i markedet om interesser for BUS-tomta. 
Administrasjonen skal på bakgrunn av ei slik sondring leggja fram ei politisk sak med ulike løysingar. 
Desse kan vera å selja delar av, eller heile, tomta. 



 

 

 
5.      Tryggleiksbustadar 
Kommunestyret ber om at kommunen er positiv til initiativ til fellesprosjekt som kan falla under 
omgrepet “tryggleiksbustadar”, fortrinnsvis i sentrum av delsentera våre. 
Definisjonen kan romma ulike konsept, men er brukt i denne høyringa frå 
regjeringa: https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoeringinvesteringstilskudd/id2859945/  
Kommunestyret er positiv til at Bømlo kommune kan nytta delar av midlane under posten 
“omsorgsbustadar” i investeringsbudsjettet til forprosjekt for å søkja om midlar frå Husbanken til 
prosjekt, i samarbeid med private og lokale initiativ. 
https://www.husbanken.no/bransje/lan-og-tilskudd/distrikt/ 

 
6.      Søkbar pott til helsefremjande tiltak for eldre 
Kommunestyret ber administrasjonen om å leggja fram ei sak om retningslinjer for tildeling av ein 
søkbar pott for frivillige lag og organisasjonar til helsefremjande tiltak for eldre. I samband med revidert 
budsjett skal det vurderast om det skal leggjast inn midlar i potten for 2025. 

 
7.      Kulturskulen 
Kommunestyret har lagt inn reduksjon i kulturskulen i driftsbudsjettet. Bakgrunnen er at det er 
sannsynleg at også drifta i kulturskulen vert tatt ned i takt med elevtalet i grunnskulen. Kommunestyret 
ber også administrasjonen om å undersøkja om det er mogleg å samarbeida med Stord kommune om 
enkelte tilbod. 

 
8.      Faste stillingar etter læretid - helse og omsorg 
Kommunestyret ber om ei sak for å vurdera innføring av garanti for full fast stilling i kommunen, etter 
fullført læretid innanfor helse og omsorg. 

 
9.      Aktivitetspark 
Kommunestyret ber om at det vert gjort sonderingar kring aktivitetspark i sentrum våren 2025, med 
vurdering av plassering og moglege løysingar. Saka vert lagt fram for politisk handsaming, eller som ei 
meldingssak, på bakgrunn av dette. 

 
10.  Våge skule 
Kommunestyret slutter seg til at det i planlegging av Våge skule blir planlagt for modulbygd skule. 

 
11.  Fysisk aktiv læring 
Kommunestyret oppmodar om at metoden “fysisk aktiv læring” blir implementert i kommunedelplan 
for oppvekst. Omgrepet inneber fysisk aktiv og meir praktisk læring i undervisninga, både inne og ute. 
https://faltastisk.no/kunnskapssiden/fem-former-for-fysisk-aktiv-lring 

 
12.  Arbeidsklede 
Kommunestyret ber om ei meldingssak der ein greier ut moglegheiten for at tilsette i kommunen som 
har behov for arbeidsklede og/eller arbeidssko får kompensasjon for dette. 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/hoeringinvesteringstilskudd/id2859945/
https://www.husbanken.no/bransje/lan-og-tilskudd/distrikt/
https://faltastisk.no/kunnskapssiden/fem-former-for-fysisk-aktiv-lring


 

 

 
13.  Pensjonsleverandør 
Bømlo kommune held seg til KLP som pensjonsleverandør. 

 
14.  Open hall 
Kommunestyret ber administrasjonen om ei meldingssak der ein gjennom dialog med relevante lag og 
organisjonar ser på på moglegheita for å kunne tilby «open hall» etter same modell som i t.d. Bergen. 
  

15.  Plassering av kommunale tenester 
Kommunestyret ber administrasjonen om å greie ut ei prinsippsak for kommunestyret som tek for seg 
moglegheitene kommunen har til å krevja at ved eventuell flytting av kommunale tenester skal det 
fortrinnsvis veljast eksisterande bygg i kommune- og delsentera våre. 

 
16.  Alternative vedtak i nokre politiske saker 
Kommunestyret ber administrasjonen om å lage ei sak/instruks med mål om å hjelpe politikarane til å 
fatte gode alternative vedtak. Dette er særleg aktuelt i saker som gjeld dispensasjonssøknader. 

 
17.  Greie ut interkommunalt samarbeid på areal og plan 
Kommunestyret ber om ei sak der kommunedirektør greier ut fordelar og ulemper med å inngå eit 
interkommunalt samarbeid om plansaker. Fortrinnsvis gjeld dette plansaker innan areal. 
 
18.  Ekstern revisjon av drift 
Kommunestyret set ned eit utval som skal spesifisera oppdraget til ein ekstern revisjon av kommunen si 
drift.  Formannskapet vel utvalet i første møte i 2025. 

  

 

 

PS 108/24 Endring i liste over vararepresentantar til 
kontrollutval 

Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak:  
Kommunedirektøren kjem ikkje med framlegg i valsaker. 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 

_Kommunedirekt%C3%B8ren_sitt_framlegg_til_vedtak:


 

 

Ragnfrid Sønstabø (Høyre ) fremmet følgende forslag: 
Representanten Vemund Hus (H) har søkt om fritak fra sitt verv som 2. Vara til kontrollutvalet. Bømlo 
Høgre foreslår å sette inn Stig Randal(H) som 2 Vara. 

 
For forslaget stemte 27: Eline Kolbjørnsen (AP), Mari Pedersen Totland (AP), Sverre Hagerup Sørensen 
(AP), Thomas Kråkevik-Liaøy (AP), Anne T. Johannessen (Frp), Elisabeth Urangsæter (Frp), Georg 
Lønning (Frp), Steinar Steinsund (Frp), Christer Agasøster (H), Jørgen Søvold (H), Lena Olsen (H), 
Ragnfrid Sønstabø (H), Signe Lund Jansen (H), Vegard Enerstvedt (H), Andreas Steinsvåg Stautland (INP), 
Heidi. Nimoson (K), Birgit Sønstabø Esperø (KrF), Karsten Fylkesnes (KrF), Marita Ådnanes (KrF), Morten 
Helland (KrF), Sigrid Ådnanes Tolås (KrF), Bjørn Asle Teige (Sp), Leif Christian Mæland Andersen (Sp), 
Unni Seim (SV), Hans Eidesvik (Uavh), Jan Atle Haugland (Uavh), Joar Nesse (Uavh) 
Dermed ble forslaget vedtatt. 

 

Vedtak: 

Kommunestyret gjorde slikt vedtak: 

Representanten Vemund Hus (H) har søkt om fritak fra sitt verv som 2. Vara til kontrollutvalet. Bømlo 
Høgre foreslår å sette inn Stig Randal(H) som 2 Vara. 

 

SI 41/24 Spørsmål og interpellasjonar 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
Ingen spørsmål i møtet. 

 

 

SI 42/24 Spørsmål frå Heidi Nimoson (K) til kommunestyret 
9.12.24 vedk. skattesvikt 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 09.12.2024  
 



 

 

Spørsmål: 
På eit skatte seminar for eit par veker sia, var det sagt at landet totalt sett hadde  ein skatte svikt på 15 
milliarder så langt i år. På spørsmål vart det sagt at regjeringa ikkje kunne forklare kvifor fordi rapportar 
viser at næringslivet går godt og arbeidsløysa er låg 
  
Slik eg forstår det gjeld det same her i Bømlo? Næringslivet går godt og arbeidsløysa er låg? Det er 
mogelig at Bømlo har ein god forklaring på skattesvikten men om ikkje.  Er det endringar#/ ting som 
ikkje er inkludert i rapporteringa / ikkje vert fanga opp? Eller er det andre ting som spelar inn? 

  

Svar: 

Dette er eit spørsmål som ikkje er så heilt enkelt å svara på. Finansdepartementet sine kalkylar har og 
slått feil her, dei bomma nokså mykje for 2024.  
I dette svaret tar me berre omsyn til den skatten som går til kommunane. For landet elles kan det vera 
andre faktorar som spelar inn. Sjå nedanfor.  
Skattesvikt til kommunane for landet på 15 mrd er ukjent. Det var opprinneleg budsjettert med rundt 
221 mrd (då statsbudsjettet vart lagt fram oktober 2023). Dei siste prognosane viser ca 214-217 mrd i 
skatteinntekter. Dette er ein svikt på 5-7 mrd, som var det kommunalminister varsla då han annonserte 
tilleggsbevillinga til kommunane 4,3 mrd (som gav ca 9,5 mill til Bømlo).  

Sjå tabell nedanfor 

 

  

Det er likevel lov å peike på nokre moment, men dette er meir ei opplisting av moglege faktorar enn 
faste svar:  

• For Bømlo kommune sin del har inntekt frå forskotstrekk hatt vekst sidan 2023. Dette kan tyde 
på at det er god fart i arbeidslivet, og låg arbeidsløyse.  

• For Bømlo gav skatteoppgjeret i november lågare skatteinntekter enn forventa. Dette kan 
variere mykje. For Bømlo sin del ligg ein del av forklaringa der.  

• For Bømlo slår det også inn at resten av landet har låg skatteinngang. Dette gjer at 
skatteutjamninga vert ein god del mindre enn forventa og budsjettert.  

• Rentenivået er noko høgare enn prognosane til Finansdepartementet har vore. Dette fører til 
lågare skatteinngang. 



 

 

• Det er noko som kan tyde på at ein del har nedjustert skattetrekket sitt som følgje av 
vedgåande høge renteutgifter.  

• Mot slutten av året har SSB også meldt at lønsveksten i landet er på veg ned 3. kvartal. Dette 
kan også spela noko inn. Kjelde: Lønnsveksten fortsatt på vei ned – SSB  

«Det tekniske beregningsutvalg for kommunal og fylkeskommunal økonomi høst 2024» skriv elles litt 
om moglege årsakar til svikt i sin rapport 2024:  NOU 2024: 23  

Oppdaterte tal for november – Bømlo og landet 

 
Nedanfor er oppdaterte tal for skatteinngang for landet. Landet hadde ein nedgang i skatteinntektene i 
november på heile 7,3%, akkumulert ein vekst på berre 1,6%. Eigen skattevekst er på 1,8% i november 
og hittil i år på 5,7%. 
Prognosen for året 2024 for skatt på landsbasis blir då   kr 214 200 000 000, dette under føresetnad av 
om lag same skatteinngang i desember 2024 som 2023, Dette gir ein svikt i skatteinntektene og 
inntektsutjamninga på om lag 15 mill kr i 2024. 

 

Skatt til staten 

Samla innbetalt skatt pr oktober viser ein auke på 44 mrd til 935 mrd (personskatt, selskapsskatt og 
arbeidsgjevaravgift) . Skatt frå petroleumsverksemda er ikkje med i desse tala.  Oppdaterte tal pr 
november er venta fredag eller måndag neste veke. 

https://www.ssb.no/arbeid-og-lonn/sysselsetting/statistikk/antall-arbeidsforhold-og-lonn/artikler/lonnsveksten-fortsatt-pa-vei-ned
https://www.regjeringen.no/contentassets/f6ea05eb6a7f49038721faa37e3b1f2d/no/pdfs/nou202420240023000dddpdfs.pdf


 

 

 

Kjelde SSB:  

Som det går fram av artikkel under så svingar petroleumsskatten frå toppåret 2022 med 883 
mrd til 465 mrd i 2023 og 355 mrd anslag 2024.  

https://www.skatteetaten.no/presse/nyhetsrommet/petroleumsskatt-pa-465-milliarder-kroner-
for-2023/ 

  

 

 

 

https://www.skatteetaten.no/presse/nyhetsrommet/petroleumsskatt-pa-465-milliarder-kroner-for-2023/
https://www.skatteetaten.no/presse/nyhetsrommet/petroleumsskatt-pa-465-milliarder-kroner-for-2023/
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